
Zdravím vás, moji drazí ze společenství „Archa“ a „Jordán“! 

A máme tu konec svátků. 

Dlouho jsme čekali na Vánoce. 

Děti připravily dárky, 

vyzdobily dům, naučily se 

básničky a vánoční písničky. 

Večery byly naplněny 

vyprávěním o narození malého 

Ježíše, písničkami a zvláštní 

vánoční atmosférou.  

 

Dětskou vírou jsme očekávali 

vánoční zázrak – konec války. 

Očekávali, že ustane 

ostřelování, že nedojde k 

výpadkům elektřiny a doufali, že toto neštěstí pro 

naši zemi konečně skončí. Což se nestalo..   

My však doufáme v Boha, v jeho věrnost. Chrání 

nás, dává nám naději a slibuje, že bude vždy s námi. 

On je svrchovaný Bůh. Věříme Mu. 

Pro rodiče našich dětí jsme připravili vánoční 

večeři. Znovu a znovu jsme jim vyprávěli o Boží 

lásce, o narození Ježíše. Na závěr večera je čekal 

slavnostní potravinový balíček a křesťanský 

kalendář na další rok. 

Všeho všudy 8 rodin, 13 dětí, to se zdá tak málo. Někdy to vypadá, že se v jejich životě nic 

nemění. Ale vím, že každý člověk, každé dítě je pro Boha důležité. Naše ekonomika se rychle 

zhoršuje. Ceny rostou, přičemž klesá úroveň zdravotnické péče i vzdělání. Ve všech oblastech je 

nedostatek specialistů. Na čerpacích stanicích často není palivo a na automechaniky se stojí 

velmi dlouhé fronty (všichni jsou postupně odvedeni do války).  

Prosím, modlete se, drazí bratři a sestry, za každé dítě a jejich rodiny, za spásu těchto 

vzácných duší. Modlete se, aby tato válka skončila. 

  



Vlad slaví své 13. narozeniny  

Začátkem prosince jsme oslavili narozeniny našeho nejstaršího chlapce Vlada. Je tak hezké 

sledovat, jak tento úžasný teenager vyrůstá. A jak jsou jeho rozhodnutí a volby vedeny správným 

Božím směrem. 

Je to poslušný syn a 

velmi starostlivý 

bratr, který své 

sestře vždy přijde na 

pomoc a ochrání ji. 

Je veselý, laskavý a 

optimistický. 

Předem jsme se ho 

zeptali: kam by ses 

chtěl podívat? 

Odpověděl: Do 

vesnice, kde jsem se 

narodil a žil. 

Je to vesnice, vzdálená 20 km od našeho městečka. A my jsme se rozhodli, že mu připravíme 

překvapení!  

 

 

Byly to veselé a jedinečné narozeniny. Nejprve jsme si udělali 

piknik na břehu jezera. A poté jsme prozkoumali jeho rodnou 

vesnici. Děti chodily po ulicích a hádaly, ve kterém domě se 

Vlad narodil a žil. Bylo to tak zábavné!! 

Poté jsme se vrátili domů, kde nás čekala slavnostní večeře a 

dárky. Bylo hezké se dívat na děti, které pilně připravovaly a 

balily dárky a radovaly se společně s Vladem. 

 

  



To jsou naši vojáci, kteří chodili do našeho sboru. Zároveň příbuzní nebo nám blízcí lidé, kteří 

žijí v jiných městech. Každý den se za ně jmenovitě modlíme. Děti si přejí, aby se vrátily domů 

živí, aby létaly kulky, granáty a miny mimo ně, aby bylo vojákům teplo. Modlí se, aby vojáci 

měli teplé jídlo a postel v domě, ne v zákopu. Někteří vojáci byli raněni a nyní procházejí 

rehabilitací, někteří byli posláni do týlu na rotaci a také procházejí rehabilitací. Někteří mají 

posttraumatickou stresovou poruchu a všichni mají poruchy spánku. Bohdan a Dima k nám 

nedávno přijeli na dovolenou.  

Bohdan šel do války hned, od prvních dnů. 

Přidal se k útočným jednotkám 

(„штурмовики“). Říká, že je naživu jen díky 

modlitbám. Protože během těch téměř tří 

válečných let viděl, jak přátelé kolem něj 

umírají, kolik přátel bylo zraněno. Ale on 

nad sebou neustále vidí Boží ruku. Děti 

kladly mnoho otázek, jedna z nich se týkala 

nejděsivějšího úkolu. Tohle řekl Bohdan. 

Bylo to loni v létě, na začátku naší ofenzivy. 

300 bojovníků překročilo v noci řeku přes 

zničený most a bez povšimnutí prošlo do 

města obsazeného nepřítelem. Dokázali 

způsobit nepříteli takové škody, že byl 

protivník nucen v chaosu ustoupit. Ofenzíva byla tak rychlá a tak dobře naplánovaná, že se tato 

epizoda pravděpodobně zapíše do dějin války. Bohdan si bohužel nestihl vybrat svou dovolenou 

do konce, protože byl s předstihem povolán zpět k vojenské jednotce. 

Dima u nás dřív pracoval jako učitel 

hudby (bicí a kytara). Přijel na dva 

týdny na dovolenou. Do armády byl 

mobilizován před rokem. Byl vycvičen 

jako bojový zdravotník a nyní slouží v 

jednotce protivzdušné obrany 15 km od 

linie kontaktu s nepřítelem. Teď nepřítel 

postupuje, tudíž jeho jednotka se bude 

muset stahovat. To vše je smutné slyšet. 

Velitelé si Dimy velmi váží, protože 

všemu rozumí a neustále se učí něco 

nového. Dokonce mu nabídli, aby se stal velitelem jednotky, ale to on odmítl.  Brzy se vrátí na 

frontu a říká, že je to pro něj velmi těžké.  

Prosím vás o modlitby za naše hrdiny, aby se vrátili živí a aby válka skončila co nejdříve. 



Na začátku prosince 

jsme si Oksanu 

(maminku Rostika a 

Nataši) odvezli domů 

z regionální 

ambulance pro 

tuberkulózu. V celé 

Kyjevské oblasti je 

už jen jedna TBC 

ambulance. Ostatní 

jsou zavřené, a to ne 

proto, že by bylo 

méně pacientů. Kvůli 

válce je pacientů 

ještě víc. Ale ne 

všichni se mohou 

dostat do Kyjeva a 

podstoupit všechna 

vyšetření na vlastní 

pěst. Oksana přibrala 

4 kg, je jí mnohem 

lépe. Ale léčba bude 

pokračovat, bude 

brát prášky ještě 5 

měsíců. Dům přivítal 

Oksanu chladem. 

Roztopili jsme stará 

kamna, zakryli okna 

potravinovou fólií a 

nakoupili jídlo. 

  

 

Děti, přestože na ně matka často zapomínala a nestarala se o 

ně, maminku velmi milují. Nataša neviděla svou matku celý 

měsíc a byla velmi šťastná, když ji opět potkala. Na zpáteční 

cestě domů ji Nataša celou cestu držela za ruku. Moc bych si 

přála, aby se srdce matky zachvělo a aby v těchto životních 

okolnostech viděla Ježíšovu lásku. 

Naším úkolem je nyní pomoci Oksaně začít nový život. 

Oksana v nemocnici činila pokání. Různí evangelisté tam často 

navštěvují pacienty. A mnozí z nich zareagovali na výzvu 

odevzdat svůj život Bohu. Oksana byla jedním z těchto lidí. 

Pevně doufám, že se jí podaří vymanit se ze zajetí alkoholismu 

a začít nový život s Bohem. 

  



Drazí přátelé, prosím o vaše modlitby, aby Bůh ochránil náš domov a naše vybavení před 

jakýmikoli poruchami.  

Časté výpadky proudu a přepětí navíc vedly k tomu, že jeden z 

našich dvou stabilizátorů přestal fungovat. Ukázalo se, že 

musím vyměnit desku, kterou zatím nemůžu sehnat, nebo 

musím koupit nový stabilizátor. 

Naše auto také potřebuje opravu; něco se stalo s turbem. Auto 

nenabírá rychlost při sešlápnutí plynu. V našem městě zbylo 

jen málo spolehlivých mechaniků. Jsem na čekací listině na 

opravu auta, snad to vyjde na konci ledna. 

Drobné opravy, jako je netěsnost stropu nebo oprava zásuvek, 

mi také zabírají čas a spotřebovávají rozpočet.  

 

 

 

 

 

 

Drazí přátelé, chci vám znovu a znovu poděkovat za vaši podporu, za vaše modlitby, za vaše 

milá slova, za vaše finance, za vaše mnohaleté přátelství! 

To je pro mě velmi cenné. JSTE velkým požehnáním od Boha! 

Ať pokoj a láska naplní vaše srdce v novém roce! Kéž Jeho světlo skrze naši společnou službu 

svítí stále jasněji pro děti ze sociálně slabých rodin v našem městě Ržiščev a ať se zde naše 

služba šíří stále více. Nechť Kristova láska proniká do duší malých dětí, které dosud žijí v 

temnotě. 

Přeji vám do nového roku, abychom jej žili pod 

Jeho vedením. Modlíme se za brzký konec války! 

 

 

 

Novinky za listopad a prosinec 2024 

Irina Klimova, Ržiščev, Ukrajina 


